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DPS
V minulém čísle zpravodaje jsme vás in-

formovali, že všechny byty, které zahrnoval
projekt výstavby DPS, jsou již zkolaudová-
ny. K dnešnímu dni můžeme také konstato-
vat, že všechny byty jsou obsazeny, navíc
máme opět několik podaných žádostí
o umístění – rozhodnutí je zatím odloženo
do uvolnění některého z bytů. Postupně se
připravujeme také na rekonstrukci nejstar-
ších bytů v přízemí, kde je největším pro-
blémem vlhkost stěn. Abychom byli schop-
ni tuto činnost zejména finančně plánovat,
nechali jsme zpracovat projekt rekonstruk-
ce jednotlivých bytů – částka vycházející
z projektu se pohybuje okolo 450 tis. Kč na
jeden byt. Oslovili jsme několik firem a po
vyhodnocení jejich nabídek provede rekon-
strukci vybraných dvou bytů firma LAW-
STAV, která podala cenově nejvýhodnější
nabídku. K rekonstrukci dojde v období
září – říjen 2009. Postupně se budeme sna-
žit provést rekonstrukci dalších bytů, jak se
budou uvolňovat.

Projekt víceúčelové budovy na návsi
Už asi 12 roků je na návsi proluka – pů-

vodně zde stály 2 domy č. popisné 76 a 77.
Mnozí z vás si pamatují i autobusovou za-
stávku, která právě před těmito domy stá-
la, než došlo k jejímu přesunutí. Dlouhé
roky slouží proluka jako prostor pro různé
skládky materiálu nebo místo pro umístění
atrakcí při různých oslavách. V současné
době vzniklá skládka hlíny není nahodilá –
je to zásoba hlíny pro výstavbu ČOV, která
bude v průběhu dalších dvou let postavena
a v roce 2010/2011 zahájen zkušební pro-
voz. Projekt výstavby počítá s navezením
materiálu o celkovém objemu cca 2000 m3.
Můžeme tedy předpokládat, že v průběhu
příštího roku dojde k vyčištění prostoru.

Již několikrát zvažovala obec výstavbu
víceúčelové budovy, která by nahradila
dnes již nevyhovující prostory – ať je to
obecní úřad, knihovna, hasičská zbrojnice,
sportovní sál, atd. Všechny aktivity byly
však nemilosrdně ukončeny mimořádně
vysokou potřebnou finanční částkou.
Vzhledem k podpoře obce firmou Admiral
Global Getting však můžeme opět o této
výstavbě uvažovat. Je také možné, že dojde
k vyhlášení dotačního titulu, který by
umožnil o podporu z evropských fondů po-
žádat. Zatím jsme byli při podávání žádostí
úspěšní, snad nám to vydrží. A protože
k podání žádosti je nutný projekt, musíme
být připraveni. Ve spolupráci s firmou DO-
MINT byla zpracována studie, na základě
které pokračuje zpracování projektové do-

Postup stavebních prací v obci

(Pokračování na straně 4)

kumentace. Jen pro představu – samotná
výstavba si vyžádá finanční prostředky
okolo 30 mil. Kč. Jen za projektovou doku-
mentaci zaplatí obec částku cca 800 tis. Kč.
Pokud by někdo chtěl nahlédnout do této
studie, může přijít na obecní úřad.

Zámecký park
Je málo akcí, které by byly tak finančně

náročné, dlouho plánované a provázené
emocemi, jako právě projekt rekonstrukce
zámeckého parku. Se záměrem park re-
konstruovat jsme již před dlouhými 12
roky žádali o jeho převod do vlastnictví
obce. Zejména dobrou spoluprací s krajem
se to z velké části podařilo. Stále však zů-
stává několik pozemků v parku, které jsou
majetkem státu a na jejichž získání pracu-
jeme. Park, který byl velmi dlouho bez ja-
kékoliv péče a údržby jak ze strany památ-
kářů, tak i ostatních organizací,
představoval nákladově mimořádnou in-
vestici. Abychom byli schopni tyto pro-
středky zajistit a re konstrukci úspěšně pro-
vést, rozdělili jsme rekonstrukci na

několik dílčích částí. Sám projekt nebyl
jednoduchou záležitostí – také se k němu
vyjadřovala spousta dotčených orgánů,
mezi které patří i instituce posuzující do-
pady stavby na životní prostředí. Zejména
dendrologickou část dokumentace zpraco-
vávali odborníci a opět posuzovaly orgány
v oblasti ochrany životního prostředí
a ochrany památek. Na nás pak bylo pro
všechny tyto plány získat finanční pro-
středky. Tento možná poněkud delší úvod
píši proto, abychom vysvětlili, jakým způ-
sobem se k projektu parku přistupuje a že
jsme v té době byli jediní, kteří měli zájem
s tímto parkem cokoliv dělat. V poslední
době došlo k rozdílným názorům na prová-
dění prací – zejména s ohledem na kácení

Chodník okolo silnice k Ol‰anÛm

Zámeck˘ park

DÛm s peãovatelskou sluÏbou
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dovoluji si vás pozdravit
a informovat vás o dění ve škole
v druhé polovině školního roku
2008/2009, kterou jsme právě za-
končili.

Vyučování probíhalo v pohodovém
duchu tak, jak v minulém školním
roce. Výsledky vzdělávání, které děti
prokazují, jsou celkově uspokojivé,
36 žáků prospělo s vyznamenáním
a čtyři žáci prospěli.

Do pátého ročníku základní školy
Rousínov od nás odchází 10 čtvrťáků.

K zápisu do 1. ročníku se dostavilo
čtrnáct dětí, do 1. ročníku v září 2009
nastoupí devět prvňáčků.

Každodenní výuku jsme si opět
zpestřovali zábavnými prvky ve vyu-
čování a mimoškolními akcemi.
Mimo jiné to byly např.: projekt
Cesta do pravěku, Barevné dny,
Atletický čtyřboj, besedy o šikaně
a drogách, …Výjimkou nebyly ani
návštěvy kina a varietní vystoupení
umělců u nás v tělocvičně. 

V červnu škola pořádala „Školandu –
školu v přírodě“ v Koryčanech. V areálu
Hipocentra jsme se v tábornických pomě-

rech seznámili se životem koní, měli jsme
připravenou pro děti celotýdenní soutěž,
hry, krátké zábavné aktivity, drobné testíč-

Vážení rodiče a přátelé habrovanské školy,
ky, celodenní výlet, táborák
i karneval. Všem dětem patří pochva-
la za statečnost, nejen za to, jak
zvládli ušlapat 12 km, ale také za to,
jak bezvadně zvládli prožít týden bez
rodičů ☺.

Na závěr školního roku jsme nav-
štívili klienty Habrovan ského zámku
a krátkým pásmem písniček, básni-
ček a tanečků jsme je přišli potěšit
a popřát jim příjemné léto.

V sobotu 27. června jsme přivítali
v areálu Pod lipkami právě začínající
prázdniny. Na děti čekala soutěžní
trasa, skákací hrad, projížďky na ko-
ních, tanečky a občerstvení.
Soutěžilo téměř 80 dětí, dobře se ba-
vili i dospělí. Velmi děkuji partě ro-
dičů a také Obci Habrovany za to, že
pomohli s organizací akce. Lepší za-
hájení letních prázdnin jsme si po ná-
ročném školním roku nemohli ani
přát…

Děkuji všem rodičům, zřizovateli
a sponzorům školy za jejich podporu,

spolupráci a přeji dětem krásné prázdniny
a nám dospělým příjemnou dovolenou.

Mgr. Vlasta Koudelková, ředitelka školy

Škola v přírodě – Hipocentrum Koryčany, přednáška o stavbě těla koně Vystoupení na Habrovanském zámku

Radost z vysvědčení

Program oslav:
10.00–12.00 Otevření školy k prohlídce

- výstava k historii školy, projekce záznamů ze života školy, malý školní jarmark.
13.00 Slavnostní zahájení kulturního programu na školním hřišti – úvodní slovo pana starosty,

přivítání ředitelkou základní školy
13.15 Vystoupení žáků ZŠ
14.30 „Hrajeme si s Kamarády“ – divadelní představení pro děti i dospělé
16.00 Vystoupení Komorního pěveckého sboru Danielis
17.00 Koncert dechové hudby Voděnka, Kozlany
20.00 Taneční zábava –sál pohostinství Pod zrcadlem, hudba: „Naostro“ Prostějov, tombola
13.00–17.00 Škola otevřena k prohlídce. Po celé odpoledne zajištěno občerstvení 

Mezi jednotlivými částmi programu na hřišti pro děti:  Skákací hrad, Dětský svět

(v případě nepříznivého počasí všechna vystoupení v sále pohostinství Pod zrcadlem)

Oslavy 100. výročí
otevření Základní školy v Habrovanech

Sobota 12. září 2009 • budova školy, školní hřiště

1909–2009

Tímto Vás co nejsrdečněji zveme
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Biokoridor Komorský v létě 2008

Členové MS Habrovany odpracovali v roce
2008 celkem 549 hodin při opravách mysli-
veckých zařízení a výsadbě zeleně – počet
členů sdružení je čtrnáct. V loňském roce
byly také plánovány celkem 4 hony
v měsících listopad a prosinec. Hlavního
honu 29. listopadu se zúčastnilo padesát mys-
livců a dvacet honců. Proti předchozím ro-
kům je znát, že práce na stabilizování počtu
zvěře se vyplácí. I v roce 2008 bylo ve spolu-
práci s p. Markem Rafajem a MS Komořany
vypuštěno celkem 250 kusů bažantí zvěře.
K dobrému výsledku v úlovcích drobné zvě-
ře přispívá nadějně se rozrůstající „biokoridor
Komorský“, který myslivecké sdružení za fi-
nančního přispění státu vysázelo před 9 lety
a nyní se stává základnou pro život právě
drobné zvěře. 

Myslivecké sdružení tak navazuje na ús-
pěšné výsledky roku 2007 – 617 hodin na bri-
gádách, 13 členů. Do honitby bylo vypuštěno
200 bažantů.

Myslivci také obnovují tradici Štěpánských
zábav, které pravidelně pořádají již druhým
rokem a zábava také volně navazuje na po-
slední hon příslušného kalendářního roku.

Činnost našich myslivců v roce 2008

A jak vypadal rok 2008 v číslech?
Srnčí zvěř odloveno 5 srnců, 5 srn a 3 srnčata
Jelení zvěř odlov 2 jelenů špičáků, 2 laní a 2 kolouchů
Černá zvěř odloveno 7 lončáků a 8 selat
Drobná zvěř uloveno 31 zajíců, 76 bažantů a 3 kachny 

(ne úplně se podařil naplnit plán odlovu 50 zajíců a 80 bažantů kohoutů).
Škodná zvěř odloveny 3 lišky, 2 kočky a 3 kuny.
Krmivo 15 q sena, 68 q obilí a pozadku a 120 q řepy.

Pro porovnání uvádíme statistiku za rok 2007:
Srnčí zvěř odloveno 5 srnců, 4 srny, 4 srnčata
Jelení zvěř odlov 1 jelen, 1 laň, 1 kolouch
Černá zvěř odloveno 9 lončáků, 1 sele
Drobná zvěř uloveno 43 zajíců, 80 bažantů, 3 kachny

Zahrádkáři
Mnozí z vás jistě pamatují doby, kdy na

vesnici patřili chovatelé drobného zvířectva
(ČSCHDZ) a zahrádkáři (ČSZ) mezi nejpo-
četnější organizace. Stejně jako se mění ži-
votní styl na vesnici, mění se i zájmy jejích
obyvatel. Určitě by se dalo namítnout, že na
vině je finanční situace ve výkupu ovoce.
Zkusme si však uvědomit, kolik času, energie
a zejména finančních prostředků jsme ochot-
ni věnovat koníčkům, které nás opravdu baví.
Ale zpět k současnému stavu tohoto spolku. 

Pokud je nám známo, sousední organizace
v Olšanech již oficiálně zanikla a u nás
v Habrovanech se výroční schůze v neděli
26. dubna 2009 zúčastnilo sedm členů
z celkového počtu 29 platících členů. Hlavní
náplní činnosti spolku je provozování výkup-
ny ovoce. A právě na výkupu můžeme sledo-
vat, jak se během více než třiceti let změnila
situace. Díky záznamům p. Bezděkové vám
můžeme nabídnout alespoň stručný přehled
(viz tabulka vpravo).

V˘kup ovoce od r. 1975 do r. 2008 (v kilogramech)

1975 1980 1985 1990 1995 2000 2005 2006 2007 2008

Angre‰t 1957 2834 2309 1357 1120 151 0 26 25 8

Tfie‰nû 1523 1638 4496 1126 128 371 0 0 0 0

Vi‰nû 149 148 0 0 0 166 0 0 0 0

Ryngle 443 1 062 4 108 1 045 0 0 0 0 0 0

Hru‰ky 5666 5859 12 100 1 346 5 800 2 156 60 0 225 0

Padanky 19 356 51 413 42 975 28 823 21 132 52 161 5 130 30 971 8 511 181

·ípky 716 1 310 60 1 225 1 502 630 540 253 810 119

·vestky 4 494 45 950 29 547 627 0 0 0 0 0 0

Ofiechy 0 184 0 0 319 150 86 49 175 156

MeruÀky 0 2 116 0 372 1 066 767 0 0 0 0

Med 0 245 50 204 0 0 0 0 0 0

âesnek 0 404 0 27 0 0 0 0 0 0

Rybíz 5 154 6 890 10 091 7 586 2 736 749 180 411 119 0

Jablka 2 149 2 381 4 945 0 0 0 0 0 0 0

CELKEM 41 607 122 434 110 681 43 738 33 803 57 301 5 996 31 710 9 865 464
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Zpravodaj si mÛÏete pfieãíst také na

www.habrovany.cz

budovy), pro nás připravuje projekt rekon-
strukce domku zahradníka (č. p. 6) a objektu
oranžerie. Pro zájemce je studie také
k nahlédnutí na OÚ. Financování tohoto pro-
jektu zatím také není beze zbytku vyřešeno. 

Jak si můžete udělat obrázek sami, asi
40leté zanedbání si vyžádalo spolu se zís-
káním parku zatím asi dvanáctileté úsilí na
jeho obnově a to nejsme stále u konce.
Další finanční náklady si vyžádá jeho údrž-
ba. Doufejme jen, že park a jeho vybavení
se nestane předmětem vandalství, jak jsme
mnohdy svědky.

Chodník okolo silnice k Olšanům
Z pohledu předchozích investic je vý-

stavba chodníku okolo silnice III. třídy
k Olšanům drobnou záležitostí. Projekt
pro tuto stavbu se připravoval již v roce
2008 a jeho projednání bylo časově nároč-
nější, protože se dotýká komunikace
III. třídy. Začátkem roku 2009 jsme získa-
li stavební povolení, vykoupili pozemky,
které nám k vybudování chyběly. Ve vý -
běrovém řízení, které proběhlo v měsíci
dubnu, zvítězila firma MIKO Neslovice,
která z oslovených pěti firem podala nej-

Postup stavebních prací v obci
výhodnější nabídku. Chodník je již hoto-
vý, obec za jeho vybudování zaplatila
částku 436 339 Kč bez DPH.

Výstavba ČOV
Ještě žádná stavební akce netrpěla ta-

kovým zpožděním, jako připravovaná
výstavba čistírny odpadních vod – ČOV.
Zejména průtahy na ministerstvech se
nám zdají nepřiměřené.

Nicméně v současné době máme
 firmu, která zvítězila ve výběrovém říze-
ní na technický dozor, monitoring akce
pro Státní fond životního prostředí
a celkový dohled nad výstavbou, včetně
spolupráce při zkušebním provozu
a poradenství. 

Zakázku v objemu cca 1,3 mil. Kč zís-
kala ENVI agentura se sídlem
v Olomouci, která právě nyní připravuje
ve spolupráci se Státním fondem životní-
ho prostředí zpracování zadávací doku-
mentace pro výběrové řízení na firmu,
která bude samotnou realizaci stavby pro-
vádět. Snažíme se vše maximálně urych-
lit, aby zejména s ohledem na práce
v parku mohla výstavba začít.   

stromů, které s tím souvisí. Věci došly tak
daleko, že na základě anonymního podání
naši obec navštívila kontrola České in-
spekce životního prostředí. 

Posuzovala, zda nedochází ke kácení, kte-
ré není povolené a zda se postupuje podle
projektové dokumentace. V zá vě rečné zprá-
vě konstatuje, že obec porušila svoje povin-
nosti pouze vykácením náletových dřevin
v korytu potoka, který protéká zámeckým
parkem – jde o keře a stromy, které měly
průměry okolo 10 cm. Kácení stromů okolo
rybníka, které bylo důvodem podání ozná-
mení, proběhlo podle platných předpisů.
Obci byla udělena pokuta ve výši 10 000 Kč.
Pro tyto prostředky by se určitě našlo lepší
využití. Mrzí nás, že dlouhá léta se o park ni-
kdo nestaral a v momentě, kdy za hájíme prá-
ce, objeví se kritika tak důrazná. 

Nicméně zpět k tomu, jak budou práce
pokračovat. Jak jsme již minule psali, ter-
míny nás tlačí. Ve výběrovém řízení na vy-
budování cestní sítě, osvětlení a mobiliáře
parku, které proběhlo letos v květnu, se ví-
tězem stala firma KAVYL, která provádí
práce na rybníku a má provést i výsadbu.
V průběhu letních měsíců bude důležité
rychle pokračovat, aby bylo vše v termínu
hotové. S tím také souvisí průtah kanaliza-
ce přes park. Bohužel se zdá, že se nám ne-
podaří v letošním roce zajistit prostředky
pro vybudování mostků a ohradní zdi. Zde
se teprve rozhodneme, jakým způsobem
budeme pokračovat dál.

Firma DOMINT, kterou jsem zmínil
o něco výše (příprava projektu víceúčelové

(Dokončení ze strany 1)

Obecní knihovna
• Obecní knihovna oznamuje čtenářům,

že v období letních prázdnin bude otevřená
pouze v měsíci červenci, tj. do 29. 7. 2009.
Provoz pak zahájí v měsíci září, konkrétně
ve středu 2. 9. 2009.

Obecní webové stránky
• Od 1. 8. 2009 budou opět v provozu we-

bové stránky obce, připravena je opět foto-
galerie, kroniky, zpravodaje, atd. Před -
pokládáme, že je to jejich finální úprava.
Díky redakčnímu systému bude jednodušší
jejich správa a aktualizace.

Školní oslavy
• Na sobotu 12. 9. 2009 jsme připravili ve

spolupráci se Základní školou program oslav,
na které vás všechny srdečně zveme. Co
všechno uvidíte? Kromě již tradiční prohlíd-
ky budovy školy a jejího okolí je pro vás při-
praveno zábavné odpoledne s koncertem, mo-
derovanou estrádou, divadlem pro děti, které
budou mít navíc připraveny další zábavné
atrakce. Abychom nezapomněli na budovu
školy a její okolí – myslíme si, že opravdu
bude na co se dívat, vždyť v posledních 2 le-
tech jsme opět do školy investovali nemalé fi-
nanční prostředky, které byly použity na
úpravu okolí školy, vybudování venkovní
učebny s posezením, ve škole opět doznaly
vylepšení učebny, kde jsou nyní nově namon-

Stručné zprávy z obce
továny interaktivní výukové tabule, v období
prázdnin projde kompletní modernizací
i počítačová učebna, na chodbě v 1. patře na-
jdete nový nábytek, díky kterému se získá
prostor v místnosti pro družinu a kroužky, …

Jak sami vidíte, z krátkého pozvání na
oslavy 100. výročí postavení stávající škol-
ní budovy by mohl být poměrně obsáhlý
článek. Oslavy budou zakončeny druhý den,
v neděli 13. září slavnostní bohoslužbou,
která začíná v 11 hodin v místním kostele
Nejsvětější Trojice, kde se také bude konat
odpolední varhanní koncert – vystoupí pro-
fesorka JAMU Barbara Maria Willi.
Závěrem tedy opakuji – přijďte se podívat,
nebudete zklamáni!

Kultura
• V sobotu 6. června se konaly Babské

hody za pěkné účasti celkem 37 stárek včet-
ně dětí. Počasí nám také vydrželo na celé
odpoledne, kdy průvod procházel obcí.
Trochu nás mrzí, že se setkal s malou odez-
vou, stejně jako večerní zábava, kde byla
připravena bohatá tombola.

• V sobotu 1. srpna pořádá SDH
Habrovany letní noc, na které bude hrát sku-
pina KOLOWRAT.

• Za 14 dnů, v sobotu 15. srpna proběhne
již 9. ročník srazu Přátel historických vozi-
del, na který jsou zváni nejen milovníci sta-
rých strojů.

Obec Habrovany děkuje manželům
Mazurovým za krásnou úpravu okolí
Vaculova křížku pod Cikánovem u polní
cesty do Komořan.


